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Modificari la Legea transfuziilor. Sorina Pintea: O reorganizare a sistemului

Ministerul Sanatatii a initiat modificari la Legea privind organizarea activitatii de transfuzie sanguina, care

au în vedere modernizarea retelei de centre de transfuzii, a precizat ministrul Sorina Pintea.

"Noi am facut un program investitional, dar si o propunere pentru parteneriat public-privat. Cred ca întrebarea se

leaga de faptul ca au aparut în spatiul public tot felul de discutii legate la faptul ca Guvernul doreste privatizarea

sângelui. Mi s-a parut, asa, putin ridicol, pentru ca noi înca de anul trecut am discutat despre asta, despre

necesitatea de a avea centre regionale pentru plasma si transfuzii astfel încât sa putem colecta si plasma atât de

necesara imunoglobulinelor. Deci, da, este un program investitional si pe centrele de transfuzii. Mai mult decât

atât, am propus niste modificari la Legea transfuziilor, o reorganizare a sistemului de transfuzii, si ieri (luni - n.r.)

ar fi trebuit sa apara pe transparenta decizionala, marturisesc ca nu m-am uitat, dar, raspunsul este da, modernizam

transfuziile", a precizat Sorina Pintea, într-o conferinta de presa sustinuta la Frasin, în judetul Suceava, întrebata ce

investitii se vor face în reteaua de centre de transfuzii.

Ministrul a adaugat ca un alt obiectiv important este legat de construirea unui nou centru de transfuzii în Bucuresti.

"Ministerul Sanatatii a obtinut un teren de la Primaria Capitalei, având în vedere faptul ca Institutul National de

Hematologie si centrul de transfuzii se afla într-o cladire care nu mai poate fi utilizata corespunzator. Deci, am

obtinut un teren si acolo se va construi un nou centru de transfuzii", a aratat Pintea.

Ea a afirmat, în context, ca se poate vorbi si de "o lipsa de organizare locala", referindu-se la unele campanii

pentru donare de sânge care nu sunt eficiente din cauza programului de lucru mult prea scurt al centrelor de

recoltare.

"Acolo unde asteptam sa vina cineva sa ne organizeze cu siguranta sunt probleme. Repet, am mai spus-o, avem

nevoie de modernizarea centrelor de transfuzii, de aceea am si facut acest plan investitional, dar, stiti, e foarte

dificil sa faci într-un an sau doi ceea ce nu s-a facut timp de 30 de ani", a spus Pintea.

Ministrul a subliniat ca nevoia de sânge este foarte mare.

"Urmeaza perioada verii, când avem probleme, lumea merge în concedii, se doneaza mai putin, dar, din pacate,

nici chimioterapia, nici accidentele nu întreaba. Şi atunci trebuie sa ne gândim la campanii noi de a stimula

donatorul sau persoanele care doresc sa doneze, sa ni se alature. Pe de alta parte, anul trecut am legiferat folosirea

unitatilor mobile, vom începe niste campanii si cu aceste unitati mobile care exista, dar în planul nostru

investitional este si achizitia de unitati mobile", a mentionat Pintea.

Întrebata despre faptul ca în masterplanul de Sanatate se vorbeste despre transformarea unor unitati spitalicesti în

centre sociale sau sectii pentru bolnavi cronici si care ar fi acestea, ministrul Sanatatii a afirmat: "Asta e venita de

la domnul Flutur, întrebarea. Mi se pare, deja, ca exageram cu aceasta poveste".

"În 2016 s-a discutat, s-a pus pe hârtie un masterplan de servicii, acest masterplan fiind o conditionalitate ex-ante

pentru accesarea unor fonduri europene, pentru Spitalul de copii din Iasi, pentru Spitalul de copii din Cluj. Am

preluat cartoful fierbinte stiind ca aceste lucruri nu se pot întâmpla si am preferat sa le pun în dezbatere publica

(...) astfel încât sa ne trezim cu totul la realitate, inclusiv spitalele. Adica, o reorganizare, nu în sensul reducerii

numarului de paturi, ci, daca avem mai multe paturi de chirurgie, sa le reducem, sa le punem la medicina interna,

pentru ca acolo avem adresabilitate mai mare, deci, în ideea de a compatibiliza ceea ce ofera spitalul cu nevoia de

servicii medicale din zona. Şi nu se vor transforma în centre sociale, nu se vor reduce paturile, ci, pur si simplu,

avem nevoie de eficientizare. Deci, masterplanul a fost din 2016, noi l-am pus în dezbatere publica", a adaugat
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Sorina Pintea.

Ministrul Sanatatii se afla în vizita de lucru în judetul Suceava alaturi de premierul Viorica Dancila si ministrul

Finantelor, Eugen Teodorovici.
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